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Bilaga 2 till kommunfullmäktiges protokoll 2011-02-07  §  3 

 

 

Svar på interpellation 2010: 27 av Leif Rönngren  
 
Leif Rönngren (S) har ställt en interpellation till äldreborgarrådet om äldre 

make/makas/sambos möjlighet att bo tillsammans och jag vill ge följande svar. 

 

Denna interpellation inkom till KF/KS-kansli 15 mars 2010 och sedan dess har det 

hänt en hel del. Bland annat har en budget för 2011 presenterats. Där står följande: 

En parboendegaranti ska införas som ger förutsättningar till sammanboende för 

de äldre par som så önskar. Detta var även en punkt i Moderaternas valmanifest 

vilket nu alltså infrias i budget 2011. 

 

Vad gäller servicehus framgår följande om dess framtid i budget 2011:  

 

Servicehus har blivit en boendeform som färre efterfrågar, inte minst som ett 

resultat av att bostadsbeståndet har blivit mer tillgänglighetsanpassat och genom 

att fler seniorbostäder tillkommit. Om efterfrågan minskar kan servicehus som 

boendeform successivt avvecklas. Servicehus är även en resurs för tillskapande av 

nya seniorbostäder och vård- och omsorgsboenden. Det är viktigt att kontinuerligt 

följa upp omvandlingen samt behovs- och efterfrågebilden hos stadens äldre som 

helhet samt på de enskilda boendena. Servicehus kan dock förmodas kvarstå som 

en av flera boendeformer ännu under ett antal år.  

 

Det är alltså ingen snabb, villkorslös nedläggning av servicehus som ska ske. 

Snarare en anpassning till det framtida behovet av olika typer av boende för äldre. 

Att som interpellanten anta att personalen kommer att försvinna enkom för att 

staden bygger om, renoverar och moderniserar lokalerna och dessutom tar bort 

kravet på biståndsbeslut, är närmast gripet ur luften. Omvandlingen från 

servicehus till trygghetsboende görs för att möta en efterfrågan som finns från de 

allt friskare personer som söker ett mellanting mellan servicehus och att bo kvar 

hemma med omsorg i form av hemtjänst. Vid ombyggnaden finns även möjlighet 

att planera in fler lägenheter och rum som lämpar sig för parboende om ett sådant 

behov finns. I dagsläget beräknar dock stadsdelarna att tillgången täcker de behov 

som finns. 

 

1. Hur ser tillgången på dubbelrum ut i de särskild vård- och omsorgsboendena? 

 

I de fall båda är beviljade bistånd i form av vård- och omsorgsboende har staden 

en parbogaranti. Den gäller i de fall makar, sambor eller registrerade partners båda 

har behov av plats i ett särskilt boende i enlighet med den bestämmelse som 

funnits i ett par år i socialtjänstförordningen (2 kap. 2 § SoF). Inom stadens 

valfrihetssystem för vård- och omsorgsboende finns tillgång till ca 200 

lägenheter/rum som är på pass stora att par kan bo tillsammans i dessa. 
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I de fall endast den ena partnern är beviljad bistånd i form av vård- och 

omsorgsboende finns också en parboendegaranti inskrivit i budget 2011. Inom 

valfrihetssystemet finns det i dagsläget 4 lägenheter på Löjtnantsgården som är 

avsedda för par där den som är beviljad bistånd bor i vård- och omsorgsboende 

och den andra bor i en seniorlägenhet med en dörr mellan lägenheterna som kan 

öppnas upp. I januari 2012 kommer det att startas ett vård- och omsorgsboende 

och ett trygghetsboende i Väduren där det kommer att finnas två ingångar till 

lägenheterna, en från vård- och omsorgsboendet och en från ett annat trapphus för 

trygghetsboendet. Sex lägenheter av denna typ planeras i den aktuella fastigheten.   

 

2. Hur många par, idag boende på servicehus, kommer att åtskiljas på grund av 

den borgerliga politiken? 

 

I de flesta fall då ett servicehus läggs ned omstruktureras detta till 

trygghetsboende. Då erbjuds de boende att bo kvar i sin lägenhet i 

trygghetsboendet. Om de inte vill bo i ett trygghetsboende får de erbjudande om 

att flytta till ett annat servicehus. I servicehus är det i regel inte något problem att 

erbjuda lägenheter som är tillräckligt stora för två personer. Således är 

bedömningen att inga par kommer att behöva åtskiljas på grund av att den ena 

partnern har ett större vård- och omsorgsbehov än den andre.    

 

3. Vart tog det borgerliga löftet om att servicehusen skulle behållas vägen? 

 

Beskedet som gavs av den borgarliga alliansen inför valet 2006 var att 

servicehusen inte skulle läggas ner. Sedan dess har vi följt utvecklingen och i takt 

med att efterfrågan på denna boendeform har minskat arbetat för att omvandla 

servicehus till så kallade trygghetsboenden. Vi upplever inte att det finns ett 

egenvärde i att hålla fast vid en viss boendeform om den inte efterfrågas. 

Trygghetsboende som ersätter servicehusen kräver inte biståndsbedömning och är 

således tillgänglig för de äldre som önskar ett boende med högre servicegrad än att 

bo kvar i eget boende med hemtjänst. 

 

Omvandlingen kommer att ske gradvis under en tioårsperiod. De som inte vill ha 

tillbaka sin tidigare lägenhet efter att den har moderniserats och anpassats till nya 

bostadsnormer kommer att erbjudas plats i servicehus eller vård- och 

omsorgsboende efter behov och önskemål.  

 

 
Stockholm den 23 november 2010 

 

Joakim Larsson (M) 

äldreborgarråd 

 

 

 


